





Even if migrant workers get access to healthcare, their troubles do not end there. The way the healthcare system is set up is an obstacle in itself.

حتى لو حصل المهاجرون على الرعاية الصحية ، فإن مشاكلهم لا تتوقف عند هذا الحد ، فالطريقة التي يتم بها إنشاء نظام الرعاية الصحية هي عقبة في حد ذاتها.



SAUDI ARABIA

Hurdles to accessing healthcare lead to abuse of OTC painkillers usage, such as Panadol, which is problematic as it could result in further health complications such as kidney diseases and electrolyte imbalances.

According to local doctors, the digitalization of healthcare systems has additionally limited access to undocumented workers.

“Everything is computerized now so it is not possible to see patients that easily unless they come through the system”

However, it is important to note that emergency healthcare is provided free of charge irrespective of lack of documentation.



SAUDI ARABIA



بحسب الأطباء المحليين، فإن رقمته أنظمة الخدمات الصحية جعلت من الصعب على العمال غير النظاميين الوصول إليها. وذكُر في مقابلة شخصية في يونيو 2022: «أصبح كل شيء إلكترونياً، ولم يعد ممكناً أن ترى المرضى بسهولة إلا إذا جاءوا من خلال النظام.»

تؤدي عوائق الوصول لخدمات الرعاية الصحية إلى إساءة استخدام أدوية مسكنات الألم التي لا تحتاج لوصفة طبية مثل البنادول. ويشكل ذلك خطراً كبيراً وقد يتسبب في مضاعفات صحية كبيرة مثل أمراض الكلى واختلال معدلات الأملاح والمعادن في الجسم (مقابلة شخصية، يونيو 2022)

ومع ذلك ، من المهم ملاحظة أن الرعاية الصحية الطارئة تقدم مجاناً بغض النظر عن نقص الوثائق.

KUWAIT

Healthcare prices have risen for migrant workers. In December 2022, Kuwait's Ministry of Health started charging non-citizen residents a medication dispensation fee at public hospitals and clinics. Non-citizens now have to pay a flat fee of KWD 5 when collecting medication from primary clinics, and KWD 10 from outpatient clinics. This means that migrant workers could end up paying at least 6.6% of their salary every time they need to pick up their medication from a clinic.

Medication misuse is rampant as well. Migrant workers are encouraged to take Panadol, but prolonged usage can lead to health risks. Additionally, Novorapid, an insulin alternative, is only prescribed to Kuwaitis, migrant workers are instead given Actrapid, a less efficient diabetes treatment.



KUWAIT

ارتفعت أسعار خدمات الرعاية الصحية المقدمة للعمال المهاجرين. وبدأت وزارة الصحة الكويتية في ديسمبر 2022، فرض رسوم على المقيمين من غير المواطنين عند صرفهم للأدوية من المستشفيات والعيادات الحكومية. ويتوجب على غير المواطنين دفع رسوم ثابتة قدرها 5 دينار كويتي عند صرف الأدوية من العيادات الأولية، و10 دينار كويتي من العيادات الخارجية.

بحسب منظمة العمل الدولية، يبلغ الحد الأدنى لأجر العمال المهاجرين في الكويت 75 دينار كويتي. ويعني هذا أن على العمال المهاجرين دفع 6,6% من الحد الأدنى من أجرهم في كل مرة يحتاجون لصرف الدواء من العيادة.

كما أن سوء استخدام الأدوية منتشر أيضًا. يُشجع العمال المهاجرين على أخذ البنادول، إلا أن استخدامه لفترة طويلة من شأنه أن يؤدي إلى مخاطر صحية. كما أن دواء Novorapid، بديل الإنسولين، يعطى للكويتيين فقط، فيما يعطى غير الكويتيين دواء Actrapid الذي يعتبر أقل فعالية في لمعالجة مرض السكري.

QATAR



Migrant workers continue to face discrimination and social exclusion in accessing healthcare services, with many being denied medical care or being charged exorbitant fees for treatment (WHO, 2020).

Migrant workers, when seeking healthcare services, face language barriers, have limited information about healthcare facilities, and a lack of health insurance coverage (WHO, 2020).

A recent example witnessed was during the COVID pandemic. Workers testing positive for COVID-19 faced significant barriers in accessing medical care and treatment, with some left to fend for themselves in crowded and unsanitary living conditions increasing their risk of contracting infectious diseases (Amnesty International, 2020).



QATAR

لا يزال العمال المهاجرون يواجهون التمييز والاستبعاد الاجتماعي في الحصول على خدمات الرعاية الصحية ، مع حرمان العديد من الرعاية الطبية أو فرض رسوم باهظة على العلاج (منظمة الصحة العالمية ، 2020).

يواجه العمال المهاجرون ، عند البحث عن خدمات الرعاية الصحية ، حواجز لغوية ، ولديهم معلومات محدودة عن مرافق الرعاية الصحية ، ونقص في تغطية التأمين الصحي (منظمة الصحة العالمية ، 2020).

واجه العمال المهاجرون الذين ثبتت إصابتهم بكوفيد-19، معوقات كبيرة في وجه حصولهم على الرعاية الطبية والعلاج، فيما ترك البعض لتدبير شؤونهم بأنفسهم في ظل أوضاع معيشية سيئة في مساكن مكتظة وغير نظيفة، مما يرفع مخاطر الإصابة بالأمراض المعدية (منظمة العفو الدولية 2020).

Continue the journey on
@ensaniyatproject

أكمل الرحلة في
@ensaniyatproject

